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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Ministeren bedes kommentere den internt omdelte henvendelse fra Niels Buus jf. SAU 

alm. del – bilag 35 og hans beskrevne situation? Vil ministeren herudover redegøre for 

ministerens holdning til det rimelige i at opretholde det pågældende skattekrav over for 

skatteborgeren? 

 

Svar 

Som skatteminister udtaler jeg mig ikke om konkrete sager, og i lyset af bl.a. den særlige 

tavshedspligt i skatteforvaltningsloven § 17, stk. 1, finder jeg det mest korrekt ikke at 

komme nærmere ind på de konkrete omstændigheder i henvendelsen.  

 

Generelt kan jeg oplyse, at anvendelsen af lagerprincippet ved beskatning af selskabers 

noterede porteføljeaktier betyder, at der sker en løbende beskatning baseret på kursudvik-

lingen på aktierne. En værdistigning på aktien ved årets udgang medfører beskatning, 

hvorimod en værdinedgang ved årets udgang medfører fradrag. 

 

Jeg har tidligere anerkendt, at der er nogle iværksættere, som står med store udfordringer 

som følge af lagerbeskatning af selskabers noterede porteføljeaktier. Derfor vil regeringen 

i arbejdet med iværksætterstrategien kigge på udfordringerne.  

 

I regeringens finanslovsforslag for 2024 har regeringen afsat midler til iværksætterstrate-

gien, og derudover har regeringen i den netop offentliggjorte 2030-plan fokus på at for-

bedre vilkårene for danske iværksættere. Regeringen vil afsætte 1 mia. kr. i 2030 til en ny 

iværksætterstrategi, der har til formål at styrke iværksætteri i hele Danmark. Regeringen vil 

blandt andet gøre det lettere for danskere at investere i iværksættervirksomheder, gøre det 

mere attraktivt at være iværksætter uanset køn og forbedre mulighederne for at tiltrække 

kapital. 

 

Da regeringen endnu ikke har taget stilling til indholdet af strategien, er det for tidligt at 

sige, hvilke initiativer der bliver en del af den kommende iværksætterstrategi.  
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